
Comissió permanent. 13 de gener de 2022 

ACTA 
 

• Dia: Dijous, 13 de gener de 2022 
• Hora: 12:30 hores 
• Lloc: Presencial (Sala de Juntes) i videoconferència 

 

• Assisteixen: Ricard Piqueras, Pilar Gené, Antoni Conejo, Carlota Sánchez Vidal, Maria Elena 
Nadal, Enric Ciurans, Ferran Estrada, Jaume Buxeda, Jaume Carbonell, Jaume Dantí, Jordi 
Gascón, Maria Del Carmen Moreno, Maria Soler, Mikel Aramburu, Àngels Ibáñez. 

• S’excusen: Núria Benach, Javier López Cachero. 
• No assisteixen: Joan Tort, Nil Comas, Carles Buenacasa. 
 

Ordre del dia: 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior 

2.- Informació de l’equip deganal 

3.- Aprovació, si s’escau, de l’autoinforme d’acreditació dels Graus d’ Arqueologia, Història i Història de 
l’Art, i del Màster d’Estudis Avançats en Arqueologia 

4.- Proposta d’implantació del Doble Grau d’Història i Història de l’Art per al curs 2022-23 

5.- Torn obert de paraules 

 

 

Benvinguda per part del Sr. Degà 

 

1.- Aprovació de l’acta de la reunió anterior 

S’aprova l’acta del 13 d’octubre de 2021. 

 

2.- Informació de l’equip deganal 

El Sr. Degà explica el motiu principal de la reunió (el punt 3 de l’ordre del dia). També comenta com 
s’està acabant la docència en el primer semestre i com es preveu iniciar el segon davant la situació de 
la pandèmia. L’equip deganal està content perquè la docència s’ha fet de la millor manera possible 
donades les circumstàncies. La política de la UB és continuar la presencialitat en el segon semestre, i 
establir mecanismes per assegurar el dret de l’alumnat a fer els exàmens i exercicis avaluatius en cas de 
no assistència,  justificada per Covid. 

El Sr. Degà també indica que el mes de març ens visitarà el CAE, en el procés d’acreditació de diversos 
graus i màster. També que es preveu iniciar, el proper curs, la segona doble titulació de la Facultat 
(Doble Grau d’Història i Història de l’Art). Es recorda que hi haurà eleccions de dos caps d’estudis: 
Arqueologia i Geografia. En relació al PAS, estem pendent de consolidar la plaça de tècnic de l’ORI, 



plaça de funcionariat, i es vol crear una plaça laboral per a tècnic de Qualitat, important per a la gestió 
de les acreditacions dels nostres ensenyaments. 

S’ha aprovat i publicat el nou  reglament del personal jubilat. El Sr. Degà comenta que aquest 
reglament parla de les excepcionalitats per oferir el reconeixement d’Emèrit a qui no compleix els 
requisits de docència i recerca, i dels mecanismes per sol·licitar-ho. El Sr. Jaume Dantí indica que al 
redactat no es planteja cap paper dels departaments, si bé el Sr. Degà havia dit que ha de ser amb el 
vist i plau dels departaments. El Sr. Degà indica que, si bé el reglament estableix que és iniciativa del 
degà, ell primer demanarà un informe al departament respectiu. El Sr. Jaume Buxeda diu que, fins ara, 
era discrecional del Rector, i ara hi ha uns supòsits on recolzar la proposta. 

La Vicedegana acadèmica Sra. Maria Soler explica que ahir es va fer una reunió extraordinària de la 
Comissió Acadèmica de Graus per analitzar la nova resolució del Rector i establir mecanismes per fer-lo 
efectiu, especialment en el període d’exàmens, assegurant el dret de l’alumnat a fer els processos 
avaluatius i establint els requisits justificatius de confinament. També indica que s’avança la 
programació del curs vinent per facilitar els concursos de docents temporals quan sigui necessari. 
S’està, a dia d’avui, esperant les indicacions del Rectorat que estableix el calendari. El Sr. Degà amplia 
informació al respecte, indicant que encara no tenim el calendari, però que, es preveu, s’iniciaria en 
pocs dies. 

El Vicedegà Sr. Jaume Buixeda explica els problemes que hi ha hagut amb el pagament del contracte 
programa de recerca. Si bé hi ha hagut un endarreriment, aquest pressupost ja ha arribat. Segueix 
endavant la preparació de l’acte del Dia Internacional de la Dona i la Nena en la Ciència (11 de febrer), 
que assumeix la Comissió d’Igualtat de centre. 

El Vicedegà Sr. Jaume Carbonell indica que ja s’han llegit 14 tesis doctorals al llarg del curs, i en la 
propera reunió de la comissió es presentaran dades de matriculació. 

El Secretari Acadèmic Sr. Jordi Gascón indica que es va realitzar el procés de selecció i entrega dels 
Premis Temps, Espai i Forma, i que l’equip deganal està elaborant la Memòria del curs passat. 

 

3.- Autoinforme d’acreditació dels Graus d’ Arqueologia, Història i Història de l’Art, i del Màster 
d’Estudis Avançats en Arqueologia 

El secretari acadèmic Jordi Gascón, en nom de la vicedegana de Qualitat i Innovació Docent, la Dra. 
Núria Benach, que no ha pogut assistir, sotmet a aprovació l’autoinforme d’acreditació corresponent 
als Graus d’Història, Història de l’Art, Arqueologia i el Màster en Estudis Avançats en Arqueologia, que 
ha esta en exposició pública a la web de la Facultat des d’abans de Nadal. S’indica que, un cop acabat el 
període prescriptiu d’exposició pública, només s’han recollit algunes observacions relatives a la 
titulació d’Història de l’Art en el sentit d’incloure algunes noves millores: 

- Fomentar la creació d’equips docents amb una previsió d’inici en el curs 2022-23. 
- Incrementar la força docent del grau, essent-ne responsable el Director del Dept. 
- Formació del professorat en didàctica i processos avaluatius de caràcter presencial 
- Revisar el procés d'assignació de TFG’s per a la sevaa tutorització als docents del Departament 

La versió final que es sotmet a aprovació només inclou, a part de les indicades, algunes millores de 
format respecte la que s’ha pogut consultar en exposició pública. S’indica que un cop aprovat 
l’autoinforme, serà enviat a l’Agència de Polítiques i Qualitat de la UB que el trametrà a l’AQU, i que la 
visita amb el Comitè d’Avaluació Externa està prevista per mitjans del propers mes de març. Finalment, 
l’equip deganal agraeix l’esforç realitzat pel CAI, constituït el 16 de setembre de 2021, i particularment 
dels caps d’estudis i coordinador de Màster responsables de les titulacions al llarg de tot el procés 
d’elaboració de l’autoinforme. 

S’aprova l’autoinforme  per unanimitat. 



 

4.- Proposta d’implantació del Doble Grau d’Història i Història de l’Art per al curs 2022-23 

La vicedegana acadèmica Sr. Maria Soler explica que s’està treballant en aquest nou doble grau. Ara es 
demana que la Junta de la Facultat (comissió permanent) ha d’acceptar iniciar aquest procés. El Sr. 
Degà agraeix el treball dels departaments i caps d’estudis respectius. 

 

5.- Torn obert de paraules 

Sr. Jaume Dantí, en relació a les avaluacions del primer semestre, comenta que el docent té l’opció 
d’ajornar exàmens. Això implica que les dates de les actes s’hauran de poder ampliar. La vicedegana 
acadèmica Sr. Maria Soler i el Sr. Degà indiquen que això s’ha de tenir en compte i es mirarà 
administrativament que comporta. La Pilar Gené indica que s’ha de ser flexible, però sense oblidar que 
després ve el període de reavaluacions. 

El Sr. Enric Ciurana indica que també cal renovar el Consell d’Estudis d’Història de l’Art, i renovar també 
el cap d’estudis, al mes de maig 

 

Sense més paraules i comentaris, es tanca la reunió. 

 

 

Barcelona, 13 de gener de 2022 

         

El secretari        

Jordi Gascón       Vist i plau 

        El president   
        Ricardo Piqueras Céspedes  
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